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Na een welverdiende eindejaarspauze kwam de gemeenteraad van Harlingen, en dus ook de PvdA-

fractie, al weer vroeg in het jaar in actie. In de commissie- en raadsvergaderingen werd er over een 

klein aantal onderwerpen gesproken. Tevens werd de Raad bijgepraat over de vorderingen van het 

college als het gaat om de plannen voor de ambtelijke huisvesting. 

De raadsvergadering van 22 januari was niet de meest spannende en eindigde vroeg op de 

gebruikelijke woensdagavond. Wel werd er weer een forse stap gezet in het verwezenlijken van ons 

verkiezingsprogramma. De planologische regeling die voorziet in de komst van het fietspad tussen 

Wijnaldum en Midlum werd door de Raad goedgekeurd. Hiermee is de weg vrij voor de realisatie in 

2020 van dit door beide dorpen felbegeerde fietspad. Het fietspad voorziet in een rechtstreekse 

verbinding tussen de dorpen en ter hoogte van Midlum wordt de N390 ondertunneld. Mede dankzij 

de inzet van de PvdA zijn hier middelen voor vrijgekomen. 

Een ander punt waarover de Raad heeft besloten is de kaderbrief van de Veiligheidsregio Fryslân. De 

Veiligheidsregio is de organisatie achter de brandweer, de GGD en andere crisishulp. De 

Veiligheidsregio is van alle Friese gemeenten en wordt dus ook betaald door alle Friese gemeenten.  

De Veiligheidsregio constateert dat zij te weinig middelen van de gemeenten ontvangt om haar 

bedrijfsvoering verantwoord te voeren. Hierdoor komen essentiële zaken zoals brandbestrijding en 

publieke gezondheidszorg in de knel. Een vergelijking met andere soortgelijke organisaties laat 

inderdaad zien dat het “knap, maar te krap” is georganiseerd. Een plan van aanpak, waarin er voor 

ongeveer 1,3 miljoen euro wordt geïnvesteerd in de Veiligheidsregio, ligt nu ter besluitvorming voor 

bij de gemeenteraden. Van die 1,3 miljoen euro hoest Harlingen ettelijke tienduizenden euro’s op. 

 

De laatste bespreekpunten van deze raadsvergadering waren op initiatief van GroenLinks.  

GroenLinks bracht twee moties in stelling. In de eerste motie wilde men afdwingen dat er voortaan 

alleen 100% duurzame kerstpakketten worden uitgedeeld aan het personeel van de gemeente. De 

tweede motie wilde dat de gemeente Harlingen vegetarisch eten tot de norm verheft bij alle 

activiteiten waarbij iets genuttigd wordt. 

De motie kerstpakketten werd door GL ingetrokken nadat de burgemeester aangaf hier aandacht 

voor te vragen bij het personeel dat de pakketten zelf uitzoekt. De tweede motie werd weggestemd 

in de raad. Welmoed Konst gaf namens de PvdA aan het belangrijk te vinden dat er altijd de keus is 

tussen vlees/vis of vegetarisch, maar dat het te ver gaat om de getalsmatig in de minderheid 

verkerende vegetarisch etende medemens tot de norm te verheffen. Dit standpunt werd breed 

gedeeld in de Raad. 

 

Op 15 januari werd de gemeenteraad bijgepraat over de zoektocht naar een nieuw 

gemeentekantoor. Al in 2019 stelde het college van B&W voor om een nieuw gemeentekantoor te 

laten bouwen aan de Westerzeedijk ter hoogte van de gemeentewerf. De gemeenteraad vond dit 

besluit te overhaast en wenste destijds meer onderzoek naar andere locaties en mogelijkheden.  

Over de uitkomsten van dit onderzoek werd de Raad geïnformeerd. Belangrijk te vermelden is dat de 

gemeente van plan is om het stadhuis zijn functie te laten behouden en dat ook het Vierkant en de 

gemeentewerf in het onderzoek buiten beschouwing zijn gelaten. Het gaat dus “in concreto” om 

samenvoeging van het ambtenarencorps dat nu gehuisvest is in de Groenlandsvaarder (Voorstraat) 

en op de Waddenpromenade. Verschillende plannen en locaties zijn getoetst aan allerlei criteria: te 

denken valt aan financiën, bereikbaarheid, duurzaamheid  en aantrekkelijk werkgeverschap. 



Na toetsing blijven er volgens het college 4 kansrijke locaties/opties over: 

1) Centrum (gemeente koopt extra panden in- of rondom de Voorstraat en stoot dan het 

gebouw aan de Waddenpromenade af). 

2) N31-locatie (nabij de ovatonde en tegenover het parkeerterrein van de Maritieme Academie 

ligt een stuk grond braak waar dan een nieuw pand verrijst. De Groenlandsvaarder en 

Waddenpromenade worden in dit scenario afgestoten). 

3) Westerzeedijk (de Aldi locatie en/of gemeentewerf. Nieuw gebouw mogelijk in 

samenwerking met een private investeerder. Waddenpromenade en Groenlandsvaarder 

worden afgestoten in dit scenario). 

4) Waddenpromenade (gemeente bouwt een extra verdieping op de bestaande locatie, 

Groenlandsvaarder wordt afgestoten). 

 

Uit de presentatie bleek dat al deze 4 scenario’s financieel haalbaar zijn, en dat de verschillen niet 

heel groot zijn. Zowel gemeenteraad als college hebben nog een aantal weken om te broeden op een 

voorkeurslocatie. Als PvdA zullen we er de komende weken vast met elkaar over debatteren. 
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